
Z á p i s 

 

ze 7. schůze výboru Poslanecké sněmovny pro životní prostředí, 

která se konala dne 2. března 2011   

 

 

 

Přítomni: Robin BÖHNISCH, Radim FIALA, Luděk JENIŠTA, Kateřina KONEČNÁ, Jiří 

KRÁTKÝ, Jan LÁTKA, Josef NOVOTNÝ, Jiří OLIVA,  Bořivoj ŠARAPATKA, 

Milan ŠŤOVÍČEK,  Tomáš ÚLEHLA, Václav ZEMEK 

 

 

Omluveni: František DĚDIČ, Radim JIROUT,  Václav MENCL,  Josef NEKL, Jan 

SMUTNÝ, Ladislav ŠINCL 

 

Hosté: Senátor Ing. Jiří Lajtoch, náměstek ministra průmyslu a obchodu Ing. Tomáš 

Hüner, nám. ministra životního prostředí  Tomáš Vrbík, zástupce Energetického 

regulačního úřadu Mgr. Antonín Panák, ředitel Agentury  ochrany přírody a 

krajiny RNDr. František Pelc, ředitel Hydrometeorologického ústavu Václav 

Dvořák, náměstkyně ČIŽP Ing. Eva Novosádová, Mgr. Milan Bukolský pověřený 

řízením ČIŽP, ředitel vodních cest Ing. Miroslav Šefara a další hosté 

 

  

 

Schůze zahájena v 10,00 hodin. 

Schůzi řídil předseda výboru Mgr. Milan Šťovíček. 

 

 

Program:  
10.00 hod. 

1. Senátní návrh na vydání zákona, kterým se mění zákon č. 416/2009 Sb., o urychlení výstavby 

dopravní infrastruktury (tisk 24) 

11.00 hod. 

2. Vládní návrh zákona, kterým se mění zákon č. 458/2000 Sb., o podmínkách podnikání a o 

výkonu státní správy v energetických odvětvích a o změně některých zákonů (energetický 

zákon), ve znění pozdějších předpisů, a další související zákony (tisk 232) 

13.00 hod. 

3. Informace k rozpočtu Agentury ochrany přírody a krajiny ČR, České inspekce životního 

prostředí a Českého hydrometeorologického ústavu 

14.00 hod. 

4. Prezentace plavebních stupňů Děčín a Přelouč 

  

Schůzi řídil předseda výboru Mgr. Milan Šťovíček  

Hlasování o programu schůze a možnost vystoupení hostů max. po dobu 10 minut. 

Hlasování:  Pro   11    Proti  0    Zdržel    0 

 



 2 

1. Senátní návrh na vydání zákona, kterým se mění zákon č. 416/2009 Sb., o urychlení      

výstavby dopravní infrastruktury (tisk 24) 

 

 

S předkladatelskou zprávou vystoupil senátor Ing. Jiří Lajtoch. 

Nepřítomného zpravodaje Václava Mencla zastoupil poslanec Radim Fiala. 

Hlasování:  Pro  10    Proti  0   Zdržel  l 

 

Poslanec Fiala ve zpravodajské zprávě jen opakoval slova senátora Lajtocha – v  zákoně 

jde o rozšíření okruhu rozsahu působnosti o vodní energetickou infrastrukturu. 

 

V obecné rozpravě zazněly různé náměty a názory jednotlivých poslanců. 

 

Posl. Jeništa - ve výboru pro veřejnou správu  byl zákon zamítnut. Jsou tu vážné nesrovnalosti a 

problémy. 

Posl. Konečná - hospodářský výbor některé nedostatky už vyřešil, navrhuje přiklonit se 

k usnesení HV 

Poslanec Zemek navrhoval projednávání senátní návrhu přerušit. 

Posl. Böhnisch – doporučuje vzít za základ  pozm. návrh HV a přerušit jeho projednávání před 

koncem obec. rozpravy.  

Ing. Tomáš Hüner, náměstek  MPO - je pro změnu zákona. MŽP Libor Dvořák -  z hlediska 

ochrany ŽP v komplex. pozm. návrhu HV není řešena problematika EIA.                                

Následovala pětiminutová přestávka. 

 

Předseda Šťovíček pak předal slovo  p. Sedláčkové ze stavebního odboru MMR -  přiklonila se 

též k pozměňovacímu návrhu HV stejně jako poslanec a zpravodaj Fiala - navrhl hlasování.  

Hlasování: Pro  12    Proti   0    Zdržel  0 

 

Posl. Böhnisch  - návrh na  přerušení před ukončením obecné rozpravy. 

Hlasování:  Pro   5     Proti   6     Zdržel   1 

 

Poslanec Fiala přednesl návrh usnesení. 

 

Výbor pro životní prostředí 

I.  doporučuje    Poslanecké sněmovně Parlamentu ČR, aby návrh schválila ve znění 

přijatého komplexního pozměňovacího návrhu: 

 

„ZÁKON 

ze dne ................., 

 

kterým se mění zákon č. 416/2009 Sb., o urychlení výstavby dopravní infrastruktury, a zákon  

č. 100/2001 Sb., o posuzování vlivů na životní prostředí a o změně některých 

souvisejících zákonů (zákon o posuzování vlivů na životní prostředí), ve znění 

pozdějších předpisů 
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Parlament se usnesl na tomto zákoně České republiky: 

 

ČÁST PRVNÍ 

 

Změna zákona o urychlení výstavby dopravní infrastruktury 

 

Čl. I 

 

 Zákon č. 416/2009 Sb., o urychlení výstavby dopravní infrastruktury, se mění takto: 

 

1. V názvu zákona a v nadpisu části první se za slovo „dopravní“ vkládají slova „,vodní  

a energetické“. 

 

2. V § 1 odst. 1 se za slovo „dopravní“ vkládají slova „, vodní a energetické“.  

 

3. V § 1 se doplňují odstavce 3 a 4, které včetně poznámky pod čarou č. 5) znějí: 

 

„(3) Vodní infrastrukturou se pro účely tohoto zákona rozumí stavba vodního díla 

umisťovaného v plochách a koridorech vymezených v platné politice územního rozvoje nebo 

veřejně prospěšné stavby na ochranu před povodněmi.  

 

(4) Energetickou infrastrukturou se pro účely tohoto zákona rozumějí stavby zařízení 

elektrizační soustavy a plynárenské soustavy podle jiného zákona zřizované ve veřejném 

zájmu5), pokud nejsou v rozporu s platnou politikou územního rozvoje nebo zásadami 

územního rozvoje kraje.  

     ________________________  
5) § 2 zákona č.458/2000 Sb., o podmínkách podnikání a o výkonu státní správy v energetických odvětvích  

a o změně některých zákonů (energetický zákon), ve znění pozdějších předpisů.“.  

 

 

4. V § 2 odstavec 1 včetně poznámky pod čarou č. 2) zní: 

 

„(1) U stavby dopravní a energetické infrastruktury stavební úřad2) na žádost stavebníka může 

spojit územní a stavební řízení, s výjimkou staveb uvedených v § 16 odst. 2 písm. d) zákona  

č. 183/2006 Sb., které jsou součástí energetické infrastruktury.  

 ________________________ 
 2) § 13 odst. 1 zákona č. 183/2006 Sb.“.  

 

 

5. V § 2 se za odstavec 2 vkládá nový odstavec 3, který včetně poznámky pod čarou č. 3) zní:  

 

„(3) Speciální stavební úřad3) je ve spojeném řízení podle odstavce 1 dotčeným orgánem 

příslušným k vydání závazného stanoviska.  

_______________________ 
3) § 15 odst. 1 zákona č. 183/2006 Sb.“. 

 

Dosavadní odstavce 3 a 4 se označují jako odstavce 4 a 5.  
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6. V § 2 odst. 4 se za slovo „dopravní“ vkládají slova „, vodní a energetické“. 

 

7. V § 2 odst. 5 se za slovo „přezkoumání“ vkládají slova „nebo nahrazení“ a na konci odstavce 

se doplňuje věta „Ustanovení předchozí věty obdobně platí i pro řízení o opravných 

prostředcích proti rozhodnutí soudu o žalobě.“ 

 

8. V § 3 odst. 1 se za slovo „dopravní“ vkládají slova „, vodní a energetické“. 

 

9. V § 3 odst. 2 písm. b) se slova „ ,nemá-li trvalý pobyt na území České republiky,“ zrušují.  

 

10. V § 5 odst. 1 se za slovo „dopravní“ vkládají slova „, vodní a energetické“. 

 

11. Čl. II zní: 
„Čl. II  

Přechodné ustanovení  

 

Správní řízení zahájená přede dnem nabytí účinnosti tohoto zákona se dokončí podle dosavadní 

právní úpravy.“. 

 

12. Část druhá zní:  

 

„ČÁST DRUHÁ 

 

Účinnost 

 

Čl. III  

 

Tento zákon nabývá účinnosti prvním dnem třetího kalendářního měsíce po dni jeho vyhlášení.“, 

 

II. pověřuje    předsedu výboru, aby toto usnesení předložil předsedkyni Poslanecké 

sněmovny, 

III. zmocňuje   zpravodaje výboru, aby na schůzi Poslanecké sněmovny podal zprávu  

o  výsledcích projednávání tohoto návrhu zákona ve schůzi výboru pro životní prostředí, 

IV. zmocňuje   zpravodaje výboru, aby ve spolupráci s legislativním odborem Kanceláře 

Poslanecké sněmovny provedl příslušné legislativně technické úpravy. 

 

Hlasování:  Pro  8   Proti  6  Zdržel   0 

Usnesení bylo přijato. 
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2. Vládní návrh zákona, kterým se mění zákon č. 458/2000 Sb., o podmínkách podnikání 

a o výkonu státní správy v energetických odvětvích a o změně některých zákonů 

(energetický zákon), ve znění pozdějších předpisů, a další související zákony (tisk 232) 

 

Překladatelskou zprávou přednesl náměstek ministra průmyslu a obchodu Ing. Tomáš Hüner. 

Zpravodajskou zprávu  poslanec Josef Novotný.  

 

V obecné rozpravě  posl. Látka - zákon má spoustu nedokonalostí,  je nespravedlivý k 

obnovitelným zdrojům.  

Posl. Úlehla - návrh na vystoupení  zástupců malých vodních elektráren.  

 

Ing. Vladimíru Zachoval, provozovatel malé vodní elektrárny - zdůraznil význam malých vod  a 

obavu z regulace a omezování stabilních zdrojů. Regulováním malých vodních elektráren se 

rozpohybují vodní toky, následky v korytech řek. V návrhu zákona necítí podporu rozvoje 

malých vod, vidí zde autorství předloh ČEZu.   

 

V podrobné rozpravě zpravodaj Novotný navrhl přerušení projednávání návrhu zákona a stanovit 

harmonogram projednávání. 

 

výbor pro životní prostředí 

I.  přerušuje    projednávání vládního návrhu zákona, kterým se mění zákon č. 458/2000 

Sb.,  

o podmínkách podnikání  a o výkonu státní správy v energetických odvětvích a o změně 

některých zákonů (energetický zákon), ve znění pozdějších předpisů, a další související 

zákony (tisk 232), 

II.  stanoví    harmonogram projednávání tohoto návrhu zákona podle návrhu zpravodaje: 

 pozměňovací návrhy předat na výbor pro životní prostředí do 28. března 2011, 

 materiál se zapracovanými pozměňovacími návrhy předá Ministerstvo průmyslu  

a obchodu zpět na výbor pro životní prostředí do 15. dubna 2011, 

 projednávání na výboru pro životní prostředí do 29. dubna 2011. 

 

Hlasování o usnesení:     Pro    10    Proti  0    Zdržel    0 

Usnesení bylo přijato. 

 

 

3. Informace k rozpočtu Agentury ochrany přírody a krajiny ČR, České inspekce 

životního prostředí a Českého hydrometeorologického ústavu 

 

Předseda výboru Milan Šťovíček přivítal hosty a předal úvodní slovo zástupcům ministerstva. 

Blok prezentací uvedl náměstek ministra Tomáš Vrbík. 
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 Agentura ochrany přírody a krajiny ČR 

 

Ředitel Agentury ochrany přírody a krajiny ČR František Pelc provedl přítomné svou 

připravenou prezentací. Úvodem vývoj rozpočtu,  mezd a provozní výdaje.   

 

Snížení mzdových a provozních prostředků o 10 %, snížení zaměstnanců o 63.  V roce 2009 stav 

pracovníků byl  605, letos počet 524.  Běžné provozní výdaje klesají, letos 72 mil. Kč., výdaje 

v loňském roce 81 mil. Kč., snižování počtu míst.  

Další informace obsahuje příloha. 

 

 Předmětem činnosti OSS AOPK ČR je především sledování stavu, změn a vývojových 

trendů vybraných biotopů a populací ohrožených druhů a krajiny, vytváření, správa a vedení 

Informačního systému ochrany přírody, odborná podpora výkonu státní správy, metodická a 

znalecká činnost či výkon státní správy v ochraně přírody a krajiny na území 24 chráněných 

krajinných oblastí a na ostatním území ČR v rozsahu daném zákonem č. 114/1992 Sb., o ochraně 

přírody a krajiny (zejména prostřednictvím 29 regionálních pracovišť).  

  Činnost AOPK je financována zásadním podílem ze státního rozpočtu, další zdroje 

představují nároky nespotřebovaných výdajů a dary nebo pojistná plnění přijatá na účet 

rezervního fondu. Schválený rozpočet AOPK byl v uplynulých letech následující:  

 

rok schválený rozpočet z toho mzdové prostředky  % počet míst 

2008 301 600 159 736 53 637 
2009 316 258 166 292 53 637 
2010 301 533 161 660 54 619 
2011 276 628 151 108 55 644 

Po uvolnění účelových prostředků určených na zabezpečení soustavy NATURA 2000, 

realizaci akcí Programu péče o krajinu, náhrady za újmu způsobenou ztížením zemědělského 

hospodaření, na podporu projektů výzkumu, vývoje a inovací a na realizaci společných projektů 

s EU a ostatními finančními mechanismy a po navýšení rozpočtu o výdaje na akce programového 

financování (v rámci programů 115010, 115120 a 115160) činil upravený rozpočet: 

 

2008 2009 2010 
546 010 580 912 552 169 

   

 

 

Vzhledem k tomu, že rozpočtované výdaje byly AOPK v r. 2009 a 2010 uvolněny v poslední 

čtvrtině roku, zůstala část výdajů nedočerpána a byla převedena jako finanční zdroj pro další rok 

do nároků nespotřebovaných výdajů.  
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 Česká inspekce životního prostředí  

 

Předseda Šťovíček přivítal ředitele České inspekce životního prostředí  Mgr. Milana 

Bukolského, pověřeného řízením České inspekce životního prostředí a předal mu slovo.  

Následně provedl přítomné svou připravenou prezentací.  

 

Činnost OSS ČIŽP (kromě ředitelství v Praze má ČIŽP v ČR 10 oblastních inspektorátů, 

které si hospodaří se svým rozpočtem schváleným ředitelstvím ČIŽP na příslušný kalendářní rok) 

je financována zásadním podílem ze státního rozpočtu, další zdroje představují nároky 

nespotřebovaných výdajů a dary nebo pojistná plnění přijatá na účet rezervního fondu. Schválený 

rozpočet ČIŽP byl v uplynulých letech následující:  

rok schválený rozpočet z toho mzdové prostředky % počet míst 

2008 299 736 164 331 55 608 
2009 361 709 211 029 58 663 
2010 345 441 204 658 59 643 
2011 318 992 184 933 58 643 

Po uvolnění účelový prostředků a výdajů na akce programového financování činil 

upravený rozpočet: 

2008 2009 2010 
361 932 389 012 379 253 

   

   

 

Pro ČIŽP může mít snižování provozních prostředků za následek přehodnocení rozsahu 

kontrolní činnosti, tj. např. snížení rozpočtu na pohonné hmoty, cestovní náhrady, osobní 

ochranné pomůcky apod. 

Při zvažování jak „ rozdělit „ povinné snižování celkového počtu resortu MŽP mezi 

organizace v rámci resortu MŽP a samotné MŽP je nutné přihlédnout k tomu, že ČIŽP je 

nejvýznamnějším kontrolním a sankčním orgánem v ochraně životního prostředí s kompetencemi 

ve všech složkách životního prostředí a další snižování provozních prostředků se negativně 

projeví na rozsahu kontrolní a sankční činnosti ČIŽP a tím na vymáhání práva životního 

prostředí. Vymáhání práva a dodržování právních předpisů subjekty je jednou ze základních 

priorit fungování státu. 

Je třeba také zohlednit, že s ohledem na zaměření své činnosti má ČIŽP velmi omezené 

možnosti využívat finančních prostředků z rozpočtu EU, které mohou alespoň částečně využívat 

jiné resortní organizace 

Snižování provozních prostředků, ale především pak mzdových prostředků by mohlo 

znamenat zásadní přehodnocení rozsahu kontrolní činnosti a rozsahu prováděných analýz a 
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znaleckých posudků pro kontrolní a sankční činnost, což by se pravděpodobně negativně odrazilo 

ve vymáhání a tudíž v dodržování práva životního prostředí. 

 

V posledních několika letech získává ČIŽP stále nové a nové kompetence v oblasti 

životního prostředí. S tím souvisí i potřeba nárůstu tabulkových míst a tomu odpovídajícím 

nárůstem mzdových a provozních výdajů.  

Většinu ze současných 613 zaměstnanců (celkem  471) představují inspektoři. Jsou to 

zaměstnanci, kteří vykonávají kompetence ČIŽP podle právních předpisů, upravujících ochranu 

životního prostředí. V současné době je v 10. platové třídě zařazeno 229 inspektorů, v 11. platové 

třídě 187 inspektorů. Za současného rozpočtu ČIŽP na platy můžeme vyšší platovou třídu 

poskytnout inspektorům pouze ve výjimečných případech. Do 12. platové třídy jsou zařazeni 

pouze vedoucí oddělení oblastních inspektorátů, na nichž závisí nejdůležitější činnost samotné 

ČIŽP – soustavná inspekční, kontrolní a dozorová činnost. 

Inspektoři, kteří vykonávají náročnou práci v oblasti životního prostředí, mají podstatně 

nižší příjem než je tomu např. v ČOI (v r. 2009 uvádí ČOI ve své výroční zprávě průměrný plat 

28.696,-- Kč, na ČIŽP byl 1.1.2011 průměrný plat 23.345,-- Kč). Tito zaměstnanci hledají 

uplatnění jinde ČIŽP, respektive resort MŽP, tak ztrácí kvalifikované zaměstnance. Fluktuace 

zaměstnanců (zejm. vysokoškoláků) je dlouhodobým problémem. 

Pohyb zaměstnanců ČIŽP v letech 

2008 - 2010 
rok  nástupy  výstupy 

2008 106 80 
2009 117 53 
2010 41 83 

 

 

 Snížením mzdových prostředků došlo k 1.1.2011 k výraznému snížení osobního 

ohodnocení, které k 31.12.2010 dosahovalo 9%. Nízké osobní ohodnocení neposkytuje 

dostatečný prostor pro výraznější pohyb platů u zaměstnanců ČIŽP a neposkytuje možnost 

zaměstnance motivovat. 

 . 

 

 

 Český Hydrometeorologický ústav 

 

 Předseda výboru přivítal nového ředitele Hydrometeorologického ústavu Václava 

Dvořáka. 

Následně provedl přítomné svou připravenou prezentací. 

 

Financování činnosti ČHMÚ probíhá každoročně z několika zdrojů. Největším zdrojem 

financování je příspěvek na činnost (56% v roce 2010 z celkových zdrojů) od zřizovatele: 
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rok 
schválený příspěvek 

na činnost v tis.Kč 
z toho 

mzdové prostředky 
% 

2008 361 906 229 758 63 
2009 369 995 238 348 64 
2010 383 058 237 886 62 
2011 337 792 214 098 63 

          

       Každoročně jsou dále poskytovány účelové dotace, např. podpora projektů VVaI (5% 

zdrojů), uvolněny prostředky z programového financování, zejm. programy ADAPT a SMOK 

(15% zdrojů) a další účelové prostředky např. na monitoring povrchových vod, EHP Norsko, 

projekt Cíl 3. Upravený příspěvek na činnost k 31.12. posledních 3 let činil: 

 

2008 2009 2010 
585 810 653 553  465 

 

          U programového financování dochází (z důvodu snižování limitu výdajů státního rozpočtu) 

ke snižování finančních objemů schválených v dokumentaci k jednotlivým programům.  

         Problémy s nárůstem odpisů (pořízení majetku v rámci projektu ISPA) byly řešeny 

uvolněním účelových prostředků - v r. 2008 20 mil. Kč., v r. 2009 42 mil.Kč a v r. 2010 50 

mil.Kč. 

        Pokles příspěvku na činnost v r. 2010 byl vyrovnán navýšením rozpočtu kapitoly na základě 

dopadu usnesení vlády č. 1058/ 2009 na zajištění rozvoje a obnovy předpovědní výstražné služby 

o 45 mil. Kč. Na r. 2011 byl na základě tohoto UV příspěvek na činnost ČHMÚ navýšen pouze o 

36 mil. Kč. 

        Druhým největším zdrojem financování je komerční činnost ČHMÚ. V r. 2010 tvořila 24% 

z celkových zdrojů (tj. 182 mil. Kč) a za posledních 10 let to byly nejvyšší dosažené tržby v 

rámci ústavu.  
       Do schváleného rozpočtu ČHMÚ na rok 2011 se promítlo i snížení prostředků na platy o 

10% v rámci mzdové regulace závazných limitů kapitoly MŽP. Konkrétně to znamená snížení 

limitu prostředků na platy o 23.607 tis. Kč (z toho 1.629 tis. Kč OON), a tedy celkové snížení 

příspěvku na činnost vč. příslušenství částku o 31.853 tis. Kč. 

        Řešení dopadu této regulace snížením odpovídajícího počtu pracovních míst o 10%, tj. 80 je 

pro ČHMÚ v této výši nerealizovatelné. Úsporu prostředků na platy řešil ČHMÚ k 1.1.2011 

snížením počtu pracovníků  o 25, tj. na 778. 

        V rámci návrhu rozpočtu na r. 2011 uplatnilo MŽP požadavek na zvýšení redukovaného 

objemu prostředků na platy ČHMÚ o 14,0 mil. Kč. Tento požadavek nebyl MF akceptován. 

         Po důkladném zvážení se ČHMÚ rozhodl snížit stav zaměstnanců o dalších 15, a to v 

průběhu I. čtvrtletí 2011. Celkové snížení zaměstnanců by tedy činilo doporučených 5%, na 

konečný stav 763 zaměstnanců. 

         V současné době je pro zajištění povinných činností ČHMÚ nezbytné zajistit zvýšení limitu 

prostředků na platy ČHMÚ v roce 2011 o 14.146 tis. Kč Krytí nárůstu limitu bude zabezpečeno v 

rámci výdajů rozpočtu kap. 315 – MŽP na rok 2011.  
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        Tento požadavek byl opět projednán s MF dne 23.2.2011. 

 

         Po ukončení účetní závěrky ČHMÚ za leden 2011 bylo zjištěno, že vzhledem k ročnímu 

stanovenému limitu na platy již chybí částka 2,5 mil. Kč za první měsíc. S ohledem na výše 

uvedené skutečnosti rozhodlo vedení ČHMÚ o dočasném snížení platových tarifů (v souladu 

s nařízením vlády č. 564/2006 Sb. o platových poměrech zaměstnanců ve veřejných službách a  

správě v platném znění a v reakci na snížení objemu prostředků na platy usnesením vlády ČR č. 

675, ze dne 22. 9. 2010 a zákonem č. 433/2010 Sb. o státním rozpočtu na rok 2011). Při snížení o 

další zaměstnance by už ústav nebyl schopen kvalitně zajistit nejen plnou funkčnost výstražné 

služby a dalších činností, ale též velmi důležité meteorologické zabezpečení civilního letectví, 

přípravu vstupů pro Armádu ČR k zabezpečení vojenského leteckého provozu (včetně 

zahraničních misí) a meteorologické zabezpečení provozu jaderných elektráren, včetně 

monitorování přízemní radiace. 

         ČHMÚ ve spolupráci s MŽP hledá neustále další nové zdroje financování. Jako reálné se 

jeví zdroje, které by vznikly změnou Vodního zákona a přijetím nového Zákona o ovzduší (ve 

střednědobém horizontu 2016). Změna vodního zákona by se týkala navýšení poplatků za odběr 

podzemní vody na úroveň průměrné ceny vody povrchové. Tyto příjmy by bylo možné využít 

jako zdroj financování od r. 2012. 

 

 Předseda výboru Milan Šťovíček poděkoval za informace a ukončil jednání. 

 

 

 

4. Prezentace plavebních stupňů Děčín a Přelouč 

 

Předseda výboru přivítal nám. ministra dopravy Ing. Ivo Tomana, nám. ministra životního 

prostředí Tesaře,  vrchního ředitele úseku veřejné a vodní dopravy Mgr. Karla Peška, Ing. Karla 

Kubce, CSc,  Lukáše Hradského - Asociace vnitrozemské plavby ČR, RNDr. Jana Hodovského, 

WELL Consulting,  Ing. Miroslava Šefaru,  ředitele Ředitelství vodních cest, Ing.  Jiří Asteru, 

okresní hospod. Komora Děčín, zástupkyni Sdružení Arnika p. Witnerovou a další 

 

Nám. ministra dopravy Ing. Ivo Toman uvedl celý blok prezentací. Děčín – Přelouč - stavební 

práce probíhají aktivně od roku 1994. Hledání cesty, jak dál. Vynaložené finanční  prostředky na 

Děčín - 400 mil. Kč, Přelouč - 300 mil Kč.    

 

RNDr. Jan Hodovský prezentace Plavební stupeň Děčín - probíhá druhá fáze posuzování 

dokumentace EIA. Proces posuzování vlivů na ŽP začal v roce 2005 zjišťovacích řízením. V té 

době byla hodnocena základní Varianta I. V roce 2010 byla předložena kompletní dokumentace 

posuzování vlivu na ŽP, podrobně hodnotila 3 varianty. Varianta I. - ve zjišťovacím řízení, 

Varianta I.B – byla upravena, Varianta 0 – pro zachování současného stavu se všemi faktory.  

Posouzeno 15 dříve navrhovaných řešení. V připomínkovém řízení veřejnosti bylo 142 

stanovisek.   

Celkový proces a závěry -  jako nejvíce vyhovující variantou  byla vyhodnocena varianta I.B - má 

nejlepší výsledky, byla doporučena a  může být realizována bez významných vlivů na ŽP. 
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Přelouč II. –  z pohledu ekologické problematiky – v dotčeném území by mělo dojít k celkové 

revitalizaci území včetně podpory a ochrany nejcennějších biotopů živočichů a rostlin. Budování 

mělkovodní tůně a laguny,  měla by být zajištěna migrační prostupnost. Dojde k rozšíření ploch,  

bude vysázeno 5 tisíc stromů, 25 tisíc keřů, nárůst ke stávajícímu stavu o 300 %, Proces začal  

v roce 1999, v roce 2000 MŽP vydalo souhlasné stanovisko, od té doby  trvají spory o udělení 

výjimek podle zákona o ochraně přírody a krajiny. 

 

Za Sdružení Arnika vystoupila p. Witnerová - ekologický Plavební stupeň Děčín nestojí z důvodu 

biologicky cenného území; za Český rybářský svaz Pavel Vrána. 

 

Předseda výboru ukončil jednání výboru.   

 

 

(Jednání skončeno ve 14.30 hodin) 

 

 

 

 

Jan LÁTKA v.r. 

ověřovatel výboru 

Mgr. Milan  ŠŤOVÍČEK v.r. 

předseda výboru 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Z jednání výboru byl pořízen zvukový záznam. 
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